
Guldborg Seniorklubber
Beretning 2024

Året 2023 i Guldborgsund Seniorklubber,
 - der  er godkendt - som forening med "Frivilligt socialt arbejde" , 
har forløbet med 15 møder , heraf 4 bestyrelsesmøder - et 25 års jubilæum, 2 møder med 
de klubansvarlige - 4 møder i huset - om huset her, 2 møder med kommunen(s) folk også 
om huset og 1 med ældrerådet og generalforsamling i Frivilligheds Centret . I 
Guldborgsund SeniorKlubber er vi 10 klubber med 111 medlemmer – heraf 90 betalende 
og 21 frivillige.

I traditionel forstand kunne det være bestyrelsens beretning – men mine beretninger har, 
synes jeg,  ikke været direkte traditionelle:  Hvad vil det sige at være traditionel?  som 
følger velkendte, gennemprøvede og undertiden forældede regler, metoder el.lign.

Derfor vil jeg tale om ”tiden”

TING TAR TID
Piet Hein’s lille gruk . Om tiden. Det tager tid. Tid at ændre. Tid at forandres. Tid at hele.
 - nærmere om fortiden  - nu- tiden  og fremtiden.

 Efter min mening er det, der er sket omkring ”vores hus” her:

At vi havde en fortid, hvor vi alle var nervøse, - nervøse om, hvad der skulle ske – der var 
kun få – og ikke os alle, der vidste præcist, hvad der skulle ske . Rygtebørsen havde 
kronede dage –  og det skabte en stor usikkerhed hos mange, lunterne blev forholdsvis 
korte og kommunen holdt os ikke godt, men pænt orienteret om ombygningen og det 
videre forløb.

Chriss fra Fora Fritid havde jo en hel ”byskole” -  der var pakket ned og skulle ind på 
Merkurplads 8.

Vi aftyalte  - og så på - hvilke ting af hans - og hvilke af vores - der var hensigtsmæssigt at 
bevare  og i hvilke rum de skulle placeres.

Store flyttedag før sommerferien, hvor lokaler mere eller mindre var klar eller skulle have 
været det.

Smykkeværkstedet, som har måtte flytte et par gange og nu skal være mere mobile end 
de før har været.

Kommunens regler skal jo følges! -  så det betyder ingen skabe i undrevisningslokalerne – 
og ingen maskiner stående fremme.   Det betød at vores skabe her på stueplan, måtte ud 
af lokalerne og håber jeg, nu er genplaceret på en aceptabel / hensigtsmæssig måde. 
Derfor er smykkeværkstedets  ting i kælderen nu plaseret på rulleborde i skabene i 
gangen uden for lokalet.

Samarbejdet med de andre brugere af huset fungerer efter min overbevisning godt,  
overraskende godt - med de betænkeligheder og bekymringer  - vi havde på forhånd. 

Jeg ved godt, at i vores nu fælles køkken , er der tider - hvor opvasken ikke er klaret og 
bare efterladt , at ting ikke altid kommer ind på rette pladser o.s.v.

Men det er vel ikke anderledes her - end andre steder med mange brugere  - at standarder
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er forskellige.

Jeg tror på - at vi har fået vores forventninger til hinanden afstemt på en  rimelig mådt-

Endelig vil jeg takke Guldborgsund Seniorklubbers bestyrelse for - et godt arbejde, - for 
godt samarbejde - for det med- og modspil – der har været. 

Specielt -  om alt det praktiske - med at få tingene til at fungere, flyttet og sat op. Det 
havde ikke været muligt uden Flemming og Birthe.

 Så hermed -   speciel tak til Jer.

Jeg ved godt - at na�r det ga�r godt 
sa� er det holdarbejde – sa� er det teamwork, 
og det synes jeg der har været

– ga�r det skidt,  JA sa� er der kun 1 at takke for det.

Jeg slutter derfor, som jeg plejer, med er gruk af Piet Hein, det hedder ”Samarbejdets 
Aritmetik” 

 – ”De vise fædre, som styrer stammen,
– fa�r ofte utak for deres mas; 

thi deres dumheder lægges sammen 
men deres klogskab trækkes fra.” 

hermed  overlades bestyrlesens beretning til forsamlingen

Tak for ordet 

Til de der læser denne beretning 
Vær venligst opmærksom på at det er den mundtlige beretning og ikke en skriftlig.
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